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Referat Studienævn for Dansk, Tysk og Spansk  
 
 
Dato og tidspunkt: 18. maj 2022, kl. 12:00 – 14:30 
Lokale: Lysningen, stuen 
Til stede: Alexandra Holsting (AH), Lars Handesten (LH), Elisabeth Muth Andersen (EMA), 

Adna Dzafic (AD), Fenja Mareike Dziedek deltog online (FMD), Thomas Wegener 
Friis (TWF), Anne Traun Gruelund (ATG), Karen Fog Rasmussen (KFR), Laura  

 Krøis Møller (LKM), Uwe Kjær Nissen (UKN), Christoffer Kiilerich Jakobsen (CKJ) 
(ankom under pkt. 3), Fie Erikka Hansen deltog online (FEH). 

Afbud fra: Thrine Victoria Jarnot Meline, Heidi Bruusgaard Madsen, Emil Bisp Petersen,  
 Jeanet Dal Hartvigsen 
Referat sendt til  
orientering til: Per Krogh Hansen, Sharon Millar, Jesper Tinggaard Svendsen, Martin Rheinheimer 
Referent:  Dorte Cohrt Nebel 
 
 
 

1 Dagsorden 
 Godkendelse af dagsorden 18. maj 2022 
2 Referat 
 Lukket: Godkendelse af referat 16. marts 2022 og 20. april 2022 
3 Meddelelser 
 3a  Studienævnsformand 
 3b  Studieleder Tysk 
 3c  Studieleder Spansk 
 3d  De studerende 
 3e  Sekretariatet 
4 Sager til behandling: Eksamen 
 4a  Tysk: Eksamens- og reeksamensplaner til godkendelse 
 4b  Dansk: Foreløbige eksamensplaner til godkendelse 
5 Sager til behandling: Undervisning 
 Ingen sager til behandling 
6 Sager til behandling: Studieordninger 
 6a  Forslag til studiestruktur BA i tysk - centralfag 
 6b  Overgangsordninger Tilvalg i Skrivekunst 
7 Sager til behandling: Kvalitetspolitik 
 7a  Samarbejde med aftagere (Årshjul) 
 7b  Uddannelsesberetning Dansk til godkendelse 
 7c  Aftagerpanelmøde Spansk 
 7d  Aftagerpanelmøde Dansk 
8 Andre sager til behandling 
 8a  Ansøgning om midler til parkering ifm til Symposiet "Sprog og interaktion i digitale 
    medier", der foregår i Aarhus d. 27. april 
 8b  Opfølgning på høring: Godkendelse af fagbeskrivelse for Kulturarv – et arbejdsfelt 
    fra a til z - Frist 19. maj 2022 
 8c  Orientering om eksamensklager 20/21 
 8d  Bemyndigelse til studielederne til at bevilge midler fra annuum for under et vist be
    løb. 
 8e  Anonymisering af eksterne bedømmere i forbindelse med specialer v/Elisabeth 
    Muth Andersen 
 8f  Indmelding af ændringer til adgangskrav på kandidatuddannelser og bachelortil
    valg/sidefag optag 2023 
9 Eventuelt 
10 Merit- og dispensationsansøgninger 
  Lukket: Behandling af indkomne studenteransøgninger - SAGA 
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Ad pkt. 1 - Dagsorden 
Det blev besluttet også at behandle følgende punkt, der ikke var på oprindelig dags-
orden:  
8g Ansøgning om midler fra Moritz Schramm  
Herefter blev dagsorden for 18. maj 2022 godkendt.  
 
Ad pkt. 2 - Referat 
Referat fra 16. marts 2022 samt 20. april 2022 blev godkendt. 
 
Ad pkt. 3 – Meddelelser 

a) Formanden:  
- Oplyste, at fakultetet har bevilget 10.000 kr. til studerende fra dansk, 

tysk og spansk til en bowling aften. De samme studerende havde tidli-
gere søgt studienævnet om midler, men studienævnet havde afvist an-
søgningen med grund i manglende fagligt indhold. LH har henvendt sig til 
fakultetet og svaret har været, at når det drejede sig om arrangement på 
tværs af studier og der var midler i studiegenstartspuljen, ville man give 
tilskud. 

- Orienterede om et nyt tiltag TalentX. Projektet er finansieret af staten og 
er et samarbejde mellem SDU, Odense Kommune og konsulentbureauet 
LEAD THE TALENT, hvor de studerende kan blive matchet med virksom-
heder i forbindelse med det projektorienterede forløb. TVJM bemær-
kede kort, at projektet er lidt sent ude eftersom langt de fleste kandidat-
studerende allerede har indgået aftaler.  

- Informerede om, at der har været afholdt møde med aftagerpanelet på 
Dansk. Det blev aftalt at mødes 1 gang pr. semester. Der var interesse for 
at deltage på Karrieredagen, så der skal ske en koordinering inden næste 
Karrieredag. Et af medlemmerne i aftagerpanelet har ønsket at udtræde, 
så der arbejdes på at finde et nyt medlem - og gerne én fra Regionens 
område. Den foreløbige skitse for en ny BA i Dansk blev præsenteret, og 
der blev udtrykt skepsis i forhold til projektarbejdet. 

b) Studieleder for Tysk:  
- Informerede om, at der er sendt ansøgning til fakultetet om dispensation 

for antal fagelementer og 5 ECTS fag i forbindelse med den nye BA i Tysk. 
Der er endnu ikke kommet svar.  

- Orienterede om ”Tysk-bevillingen”, hvor HUM får 1,4 mio over 4 år. Der 
pågår pt møder om hvordan, pengene skal bruges. Bevillingen er hoved-
sageligt tiltænkt BA. Derudover er der givet midler til tilllægskompeten-
cer i tysk på andre uddannelser.      

c) Studieleder for Spansk: 
- Orienterede om kandidatreceptionen, der afholdes for specialestude-

rende fra både dansk, tysk og spansk. Der har været meget fint med til-
meldinger. Receptionen afholdes 2. juni.  

d) De studerende: 
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- Oplyste, at Karrieredagen på dansk blev afholdt med oplæg fra Marianne 
Ratje og EMA.  

- Informerede om, at der har været afholdt 2 fagrådsmøder på dansk og at 
Anne-Mette Mandel Refskou er valg som formand. 

- Orienterede om, at der i år er et stærkt tutorhold til studiestarten på 
dansk.  

- Oplyste, at der har været afholdt fagrådsmøde på Tysk med besøg fra 
Dansk og at det fremtidige arbejde blev drøftet.  

- Orienterede om at filmaftenen på Tysk, som der har været givet midler 
til, var god.  

- Informerede om, at der er fundet både koordinerende tutor og to sociale 
tutorer til studiestarten.  

e) Sekretariatet havde ingen kommentarer.  
 

Ad pkt. 4 - Eksamen 
a) Tysk: Eksamens- og reeksamensplaner til godkendelse: Der mangler svar fra 

en underviser, hvilket kan medføre at en eksamen bliver rykket. Planerne 
blev herefter godkendt.  

b) Dansk: Foreløbige eksamensplaner til godkendelse. De foreløbige eksamens-
planer blev godkendt.  

 
Ad pkt. 5 - Undervisning 
Ingen sager til behandling  
 
Ad pkt. 6 – Studieordninger  

a) Forslag til studiestruktur BA i tysk - centralfag: Undervisergruppen har for-
søgt at bygge uddannelsen op efter reglerne i vademecum og vi må konsta-
tere, at det alligevel kræver en dispensation fra fakultetet. AH har spurgt på 
fakultetet og svaret var, at studienævnet skulle godkende skelettet og så 
skal studiet søge om dispensation på særligt 5 ECTS fag. Der er mange bin-
dinger i forbindelse med samlæsning med IVK og Negot. Hvis vademecum 
skal overholdes, vil det kræve, at der skæres drastisk i samlæsningen. Det 
bliver nødvendigt med 5 ECTS valgfag for at kunne få valgfag i alle tre ”søj-
ler”. Introfagene ligger samtidig for at de studerende tidligt skal stifte be-
kendtskab med alle fagligheder. LH spurgte ind til Videnskabsteori - særligt 
den tyskfaglige del af Videnskabsteori. CKJ mente, at Videnskabsteori 2 lig-
ger sent, men AH påpegede, at de studerende så har noget de kan reflektere 
og forholde sig til, og hvis det ligger tidligere vil det være meget mere ab-
strakt. Studienævnet godkendte forslaget. AH sender dispensationsansøg-
ning til fakultetet.  

b) Overgangsordninger Tilvalg i Skrivekunst: Studienævnet godkendte over-
gangsordningerne.  

 
Ad pkt. 7 – Kvalitetspolitik 
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a) Samarbejde med aftagerne: Studienævnet tog opgørelsen over praktikste-
der på Dansk til efterretning. Der er fin variation blandt praktikstederne.   

b) Uddannelsesberetning Dansk til godkendelse: LH gennemgik kort uddannel-
sesberetningen. Der er en rød lampe på frafald. LH præsenterede de indsat-
ser, som studiet forventer at gennemføre, hvor tiltag som bedre forvent-
ningsafstemning, mødepligt, arbejdet med at forbedre studiemiljøet, 
(gen)oprettelse af fagråd, afholdes af Karrieredag med deltagelse af fx afta-
gerpanel og evt i samarbejde med tysk blev nævnt. Herefter godkendte stu-
dienævnet uddannelsesberetningen for Dansk.  

c) Aftagerpanelmøde Spansk: Punktet blev udsat til næste møde (22.06.22) 
d) Aftagerpanelmøde Dansk: Punktet blev udsat til næste møde (22.06.22) 

 
Ad. Pkt. 8 – Ander sager til behandling 

a) Ansøgning om midler til parkering ifm til Symposiet "Sprog og interaktion i 
digitale medier", der foregår i Aarhus d. 27. april: Det blev oplyst, at der var 
gratis parkering og derfor er der ikke søgt om midler.  

b) Opfølgning på høring: Godkendelse af fagbeskrivelse for Kulturarv - et ar-
bejdstfelt fra a til z: Studienævnet drøftede ændringen, studienævnet finder, 
at portfolio nu er meget specificeret. Studienævnet har ingen yderligere 
kommentarer og tager rettelserne til efterretning.  

c) Orientering om eksamensklager 20/21: Der var en kort gennemgang af over-
sigten over klagesager, hvoraf tre ud af fire ikke fik medhold, den sidste gik 
til ombedømmelse. Studienævnet fandt ikke anledning til at foretage sig 
yderligere.  

d) Bemyndigelse til studielederne til at bevilge midler fra annuum for under et 
vist beløb: Studienævnet besluttede efter en kort drøftelse, at studielederne 
og formanden bemyndiges til at bevilge midler for op til 1.000 kr. uden god-
kendelse fra studienævnet. Disse bevillinger meddeles studienævnet ved 
næstkommende møde.  

e) Anonymisering af eksterne bedømmere i forbindelse med specialer: Der har 
været spurgt ind til, om censorer på specialer kunne være anonyme for de 
studerende, så specialestuderende ikke tilretter specialet i forhold til cen-
sors forskningsfelt og udgivelser. Fakultetet har svaret, at studerende skal 
kunne forbeholde sig ret til at gøre indsigelser om censors eventuelle inhabi-
litet. Der var en drøftelse i studienævnet, om der kunne skabes konsensus 
på fakultetet om, hvornår censors navn offentliggøres. AH og LH tager dette 
med videre til UddannelsesRådet. LH retter henvendelse til prodekanen.  

f) Indmelding af ændringer til adgangskrav på kandidatuddannelser og bache-
lortilvalg og -sidefag optag 2023: Der var forslag fra Tyskuddannelsen om at 
ændre, så studerende med en BA Negot med tysk kan optages på kandidat-
uddannelsen. Studienævnet tilsluttede sig forslaget. AH udarbejder forslag 
til tekst til fakultetet. Sekretariatet sørger for at melde ind.  

g) Ansøgning om midler til honorar til gæsteforelæser fra Moritz Schramm: Stu-
dienævnet drøftede ansøgningen og besluttede at afslå ansøgningen, idet 
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man fandt at arrangementet ikke forekommer at være ”spot-on” og relativt 
dyrt. Studienævnet opfordrer Moritz Schramm til at kontakte Terkel.  
 

Ad pkt. 9 – Eventuelt 
-  
 
Ad pkt. 10 – Merit- og dispensationssager 
Indledningsvist blev der orienteret om indkomne ansøgninger, der ikke kan eller 
skal behandles. Der blev herefter behandlet i alt 11 sager, heraf var 1 administrativt 
godkendt og 1 ansøgning var trukket. Se fortroligt referat.   
 
 
 
 
Næste møde afholdes den 22. juni 2022, kl. 9:30 – 12:00 i Lysningen, stuen 
 
 
 
Lars Handesten 
Studienævnsformand            /           Dorte Cohrt Nebel 
             Studienævnssekretær 
 
 


